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Van de redactie…
In ons ‘zomerreces’ is de eindredactie gewisseld en redactielid Arie Klomp is nu verantwoordelijk 
voor de eindredactie. Voor hem een echte uitdaging om in de voetsporen te mogen treden van een 
bevlogen, gemotiveerde en altijd inspirerende eindredactrice, zoals Alette (de Vries-Rennen) altijd 
is geweest. Redactielid Gert-Jan Koops is nu tevens penningmeester. 

In de avonduren van de 14 juli 
2023 hebben wij, als redactie 
en vrijwilligers, officieel 
afscheid genomen van Alette, 
natuurlijk onder het genot 
van taart en een hapje en een 
drankje. Ook mocht zij enkele 
cadeau’s ontvangen. Alette 
hartelijk dank voor de goede en 
altijd gezellige samenwerking.  

Aangezien Alette (naar eigen 
zeggen) vol verwachting en 
nieuwsgierig eind augustus t 
Lougnijs uit haar brievenbus zal 
halen, hebben wij als redactie 
ons uiterste best gedaan om 
er een mooi nummer van te 
maken. Mede dankzij jullie 
ingezonden kopij natuurlijk!
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Pastorieweg 14, 9995 PN Kantens, Tel. 06 51 94 11 51 
info@renezuidema.nl, www.renezuidema.nl

Wij helpen u graag uw plannen voor een badkamer, 
keuken en tegelwerk te realiseren en komen graag bij u 

langs om de mogelijkheden te bespreken.

Neem vrijblijvend contact met ons op.

We chatte ff met  
Pieter Pastoor, 13 jaar, 
Usquerderweg 13 Rottum.

1. Wat is je favoriete muziek? 
Ik heb geen favoriete muziek, ik 
vind van alles wel leuk. 

2. In welke tak van sport zou 
jij wel wereldkampioen willen 
worden? 
Motorcross. 

3. Waar kunnen we je in het 
weekend (overdag of ‘s avonds) 
tegenkomen?
Thuis en op het voetbalveld. 

4. Wat is je favoriete 
vakantiebestemming? 
Zuid-Afrika. 

5. Voor wat voor gerecht 
kunnen we je ‘s nachts wakker 
maken? 
Sushi! 

6. Op welke site ben je vaak te 
vinden? 
Youtube. 

7. Hoe ziet jouw 
toekomstdroom er uit? 
Veel plezier maken en leuke 
dingen doen. 

8. Aan welke activiteiten in het 
dorp doe je mee? 
Vroeger speelweek, maar daar 
ben ik nu te oud voor. Als er een 

Nieuws van de

Tot ieders verdriet hebben 
we op 19 juni afscheid 
moeten nemen van Pieter 
Knot, ons zeer gewaardeerd 
bestuurslid. Piet heeft 
zich jaren ingezet voor 
Vereniging Dorpsbelangen 
Kantens, sterker nog, 
hij heeft het VDK mede 
opgericht. Zijn inzet en 
doorzettingsvermogen zullen 
zeker worden gemist. 

Met de gemeente hebben we 
steeds meer contact. Nadat de 
burgemeester en wethouder 
Visser in juni 2022 bij ons zijn 
geweest om knelpunten in het 
dorp te bespreken hebben 
we daar op 16 juni 2023 een 
vervolg aan gegeven. Ze zijn 
een jaar na dato dus weer langs 
geweest om ontwikkelingen te 
bespreken. Jeugdsoos bestuur, 
KRC bestuur, ijsbaan bestuur, 
‘t Schienvat bestuur waren ook 
bij dit overleg. Nu is er weer 
een vervolg, op initiatief van de 
gemeente. 

Het gehele college wil eind 
november graag langskomen. 
Het doel is dat het hele 
gemeentebestuur een goed 
beeld krijgt bij wat er speelt 
in het dorp. Uiteraard 
met het idee om positieve 
verbeteringen aan te brengen 
daar waar dat mogelijk is. 
Dat is in ieder geval wel de 
inzet vanuit VDK. Heb je een 
aandachtspunt, laat het ons 
weten, dan kunnen we dit 
mogelijk meenemen in het 
overleg.

Het VDK (met in het bestuur 
Jan, René, Wim en Francis) 
doet haar uiterste best ‘het 
dorp’ en haar belangen te 
vertegenwoordigen. Dat kan 
ze niet zonder inbreng, hulp, 
steun en mandaat. Dat alles 
komt van de leden, te weten 
de inwoners van Kantens. We 
zouden dan graag iedereen 

lid zien worden van de 
dorpsvereniging. 

Lid word je door de jaarlijkse 
contributie te betalen. Die 
bedraagt 6 euro voor een 
meerpersoons huishouden 
en 3 euro voor een 
eenpersoonshuishouden. Hoe 
meer inwoners er lid zijn, des 
te zwaarder weegt de inbreng 
van onderwerpen door de 
VDK bij de diverse instanties. 
Steun door lidmaatschap is 
dan ook erg belangrijk voor het 
functioneren van het VDK!!

U kunt uw contributie voor 
het jaar 2023 van EUR 6,= 
(voor gezinnen) / EUR 3,= (voor 
alleenstaanden) overmaken op:

NL 12 RABO 0342 2021 62
Ten gunste van Vereniging 
voor Dorpsbelangen Kantens
onder vermelding van uw 
naam en adres

Iedereen hartelijk bedankt voor 
zijn en haar steun!!!

Ook blijven we vragen om hulp 
en inbreng. Het bestuur kan 
niet enkel draaien op deze 
vaste mensen, te meer ook 
omdat het bestuur ook moet 
rouleren om geen vastgeroeste 
situaties te krijgen. Dus wees 
welkom om het bestuur aan te 
vullen.

feest is ga ik er vaak wel heen. 

9. Wat zou jij in het dorp waar 
je woont willen veranderen en 
waarom? 
Het dorp is prima zo. 
 
10. Tot slot, met wie chatten 
we de volgende keer? 
Jacob Pastoor.

Voedselbank
Dag dorpsgenoten.
 
Het is jullie vast wel bekend dat in Winsum de Voedselbank voor 
de gemeente het Hogeland gehuisvest is. Wanneer je een donatie 
wilt doen in de vorm van levensmiddelen of wasmiddelen kan dat 
bij ons afgegeven worden. 
 
Ik doe dan een berichtje naar de Voedselbank en het wordt 
opgehaald door de vrijwilligers. 
 
Groet,
Greet Doornbos 
Pastorieweg 43 Kantens
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De geraniums en petunia’s in bloembakken geven mijn 
terras een fleurig aanzien bij de boerderij. Maar deze planten 
vragen ook veel zorg en als de zon vaak schijnt moet ik er 
elke dag met de gieter bij langs. Slakken vinden petunia’s 
lekker en die zorg komt er dan nog bij. Regelmatig controleer 
ik of deze vraatgrage dieren op of onder de bladeren zitten. 
Op een morgen ligt er een heel ander dier onder de plant op 
de rand van de bloembak en ik zie dat het een vleermuis is. 
Het lijkt alsof het hier een slaapplek heeft uitgekozen en ik 
denk dat de vleermuis vast met rust gelaten wil worden. 

Het is 15 augustus en ik schrijf, zittend onder de kweepeer- 
een prima schaduwplekje - en geniet van de tuin. Om me heen 
scharrelen de kippen en de haan. Een paar keer per week mogen 
ze los om de talloze  mierennesten een beetje te verkleinen, 
want die plaagbeestjes zitten overal en de kippen zijn er dol op. 
Ook de slakken worden en passant meegenomen; duidelijk een 
win-win-situatie.

Eerlijk gezegd had ik nog 
nooit eerder een vleermuis 
van dichtbij gezien. Ik zou niet 
weten waar vleermuizen zich 
verborgen houden op onze 
boerderij. Overdag slapen 
vleermuizen immers hangend 
op hun kop of weggekropen 
op plekken waar ze moeilijk te 
bereiken zijn voor hun vijanden 
zoals roofvogels, uilen, katten, 
marters.
Ik vind het bijzondere dieren 
omdat vleermuizen ook de 
enige zoogdieren zijn die 
kunnen vliegen. In ons land 
komen meerdere soorten 
vleermuizen voor. De gewone 
dwergvleermuis komt het 
meest voor. Het dier weegt 
tussen de 3,5 en 8 gram met 
een spanwijdte van de vleugels 
van ongeveer 15 centimeter. 
De voorpoten van vleermuizen 
hebben de vorm van vleugels 
en de lange vingers van de 
voorpoten spreiden de huid 
tijdens het vliegen.    

‘s Avonds en ’s nachts gaan 
vleermuizen op zoek naar 
eten. Omdat ze slecht zien 
zijn hun oren onmisbaar 
en gebruiken ze sonar. Dan 
zenden ze geluidsgolven 
uit met hun mond of neus. 
Wanneer die golven een object 
raken maken ze een echo. Die 
echo weerkaatst terug van het 
voorwerp naar de oren. Uit de 
echo die terugkomt, kunnen ze 
afleiden waar een prooi is en 
dan passen ze vlug de koers 
aan. Meestal zijn deze geluiden 
van vleermuizen boven onze 
gehoorgrens. 

In de herfst- en wintermaanden 
houden vleermuizen een 
winterslaap en dan hangen 
ze op hun kop aan hun 
achterpoten.  Als het in de 
lente weer warmer wordt 
komen ze weer tevoorschijn 
om insecten te vangen. Als 
echte insecteneters eten ze 
hun prooien met hun scherpe 
tandjes op. Vleermuizen 
moeten per nacht een kwart 
tot een derde van hun 
lichaamsgewicht aan insecten 
opeten om te overleven.

Vleermuizen zijn dan ook 
nuttige dieren op het 
boerenbedrijf. Ze eten 
insecten zoals kevers, muggen, 
nachtvlinders en vliegen, die 
volop aanwezig zijn op onze 
boerderij. Ik denk dat de 
vleermuis in mijn bloembak 
’s avonds wel weer op jacht is 
gegaan!

Hilma Oudman-Dam

Tuin&Zo

Op de foto zien jullie diverse 
producten uit de tuin. 
Pompoen, appels en vijgen. 
De komkommer komt uit 
de kas, waar de tomaten, 
paprika en Spaanse peper 
flink aan het groeien zijn . Een 
beetje laat, maar dat komt 
door het bijzondere weer 
van de afgelopen tijd. De 
appel is een James Grieve, de 
grootsten wegen ruim 3 ons! 
Het boompje heb ik ruim 22 
jaar geleden van mijn vader 
gekregen en hij doet het hier 
wonderwel in Groningen. 

Dit jaar hebben we voor 
het eerst twee keer een 
merellegsel in het boompje 
gehad. Als je heel lang stilzit, 
dan zie en hoor je continu 
de kleintjes gevoerd worden. 
Eergisteren zijn ze uitgevlogen 
en nu kunnen ma en pa merel 
een beetje bijkomen. Ze zien er 
allebei ietwat rommelig uit; te 
druk gehad met voeren en dat 
gaat ten koste van hun mooie 
veren-kleedje.

Terwijl ik dit typ, zit een jonge 
mus vlakbij op een tuinstoel 
rustig om zich heen te kijken. 
Af en toe hipt ie wat rond en 
trekt zich niets van mij aan. Zo 
hoort het ook, het is tenslotte 
zijn tuin. Nu is ie nog alleen, 
maar zo rond 4 uur komen 
er tientallen mussen hier 
foerageren. Ze pikken allerlei 
zaden van de hoge gedroogde 

graspluimen en maken een 
lawaai van jewelste. Ook 
bessen van de diverse struiken 
zijn in hun bekjes verdwenen, 
maar dat geeft niet. We hebben 
genoeg van allerlei soorten.

Rond 9 uur in de avond ga 
ik, als het goed weer is, in 
de tuin zitten en wacht op 
de egels; groot en klein. Van 
verschillende kanten komen 
ze aan scharrelen en trekken 
dan naar de groentetuin. 
Dat was dit jaar door de 
weersomstandigheden 
en slakken, een complete 
mislukking. Een paar groenten 
hebben het goed gedaan: de 
rabarber, bonen en de snijbiet. 
De rest deed weinig tot niks 
zoals andijvie en bietjes, maar 
slakken genoeg en daar komen 
nu de egels op af. Is dat klaar 
dan nemen ze de rest van de 
tuin nog even onder handen. 
Het is vrij donker bij ons en 
als ik dan weer naar binnenga, 
moet ik altijd voorzichtig lopen 
want er kan zomaar een egel 
voor je voeten zitten.

Er is nog van alles te oogsten 
en te verwerken. Zo komen 
de bramen er aan en dat 
geeft weer lekkere jam. En o 
ja, sommige bloemen geven 
hun zaden al af; die droog ik 
dan weer voor volgend jaar. 
Voorlopig nog genoeg te doen.

Tot volgende maand,
Anneke van de Graaf
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Zomerfeest Poppedijn 
Op vrijdagochtend 21 juli werd het schooljaar feestelijk 
afgesloten. Hierbij waren alle kinderen van harte uitgenodigd. 
Diverse waterspelletjes werden gespeeld, heerlijke fruitspiesjes 
werden gegeten en een heus springkussen maakte het feest 
compleet. Aan het einde van de ochtend waren alle ouder(s)/
verzorger(s) van harte welkom om onder het genot van een hapje 
en drankje het schooljaar af te sluiten. We wensen iedereen een 
fijne zomervakantie toe en bedanken iedereen voor hun inzet. 
Groet de juffen 

12,5 jaar meester Lammert 
Lammert Baron draagt al 12,5 
jaar de titel ‘meester Lammert’. 
Hij is als vrijwilliger al 12,5 jaar 
verbonden aan Poppedijn. 
Tijdens deze waardevolle 
tijd heeft hij met diverse 
collega’s samengewerkt en 
vele kinderen uit Kantens en 
omgeving groot zien worden. 
De kinderen kijken altijd 
erg uit naar de vrijdag met 
meester Lammert. Samen o.a. 
spelen, knutselen en bouwen. 
Aan dit jubileumjaar werd 
feestelijk aandacht geschonken 
doormiddel van knutselwerkjes 
en diverse cadeaus. Ook via 
deze weg willen wij meester 
Lammert heel erg bedanken 
voor zijn (vrijwillige) inzet de 
afgelopen 12,5 jaar.  

Op naar wat nog mag komen.  
 
Groet kinderen en juffen 
Poppedijn.

voor de algehele  
verzorging van 

BEGRAFENIS  
OF CREMATIE 

Voor de begrafenis- en uitvaart- 
vereniging Kantens, en de voormalige 
verenigingen Usquert en Warffum  
en verder in de gehele regio. 

Ook voor: 

* een ieder die is aangesloten bij een verzekering 

* een ieder die niet is aangesloten bij een 
begrafenisvereniging of verzekering. 

 

Stationsstraat 2 9988 RP USQUERT

Uitvaartverzorging 
BOERSEMA

Telefoon: 
(0595) 42 28 05  /  06 22 28 48 37 

uitvaartverzorgingboersema@hotmail.com 
dag en nacht bereikbaar!

Begeleider(s) Kaboutervoetbal 
gezocht!
Een deel van onze kabouters is inmiddels doorgestroomd naar 
JO8. De huidige trainers/begeleiders van de kabouters zijn 
daarmee doorgeschoven naar de JO8.

Daarom zoeken wij begeleiders (m/v) voor het aankomend 
seizoen (2023/2024) voor onze kabouters! Vind je het ook leuk om 
met kinderen tussen de 4 en 6 jaar om te gaan? Houd je ook van 
voetbal? En heb je iedere zaterdagmorgen een uurtje over om 
dit aan een groepje enthousiaste kinderen over te brengen? Dan 
zoeken we jou!

Je interesse gewekt?  
Neem dan contact op

met onze secretaris  
Robbin Ammeraal.
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Bericht van t Schienvat
Ontwikkelingen Fysiotherapie Kantens
Bij het aangaan van een gebruikersovereenkomst in november 2019 waren er een aantal win-win uitgangspunten voor ’t Schienvat en 
voor Fysiotherapie Kantens. Nu, een paar jaren later, blijkt de praktijksituatie toch anders uit te vallen dan in het verleden verwacht. 
Wat wij als bestuur zwaar meewegen is dat de opbaarfunctie van overleden dorpsgenoten in de praktijk niet is te realiseren, waardoor 
deze functie niet meer door ’t Schienvat kan worden aangeboden. 

Naast een aantal andere 
argumenten is dit voor het 
bestuur een belangrijke 
reden om de overeenkomst 
met Fysiotherapie Kantens te 
beëindigen en de functionaliteit 
van de gehuurde ruimten 
anders in te gaan vullen. Dit 
besluit is aan de exploitant 
Jitske Hoekstra medegedeeld 
en Jitske gaat op zoek naar een 
andere bedrijfsruimte. Naar 
verwachting zal zij ’t Schienvat 
omstreeks november verlaten. 

Ontwikkelingen Manu’s Menu
In de periode mei tm juli heeft 
Manuela Overgouw haar 
activiteiten omtrent afhaal 
maaltijden in ’t Schienvat 
opgezet. Het betreft een 
proefperiode om te ontdekken 
of er voldoende vraag is om 
een dergelijke activiteit vanuit 
’t Schienvat commercieel 
te ontplooien. We gaan in 

augustus in overleg omtrent 
Manuela haar bevindingen 
en op welke wijze zij haar 
activiteiten al dan niet verwacht 
voort te zetten. Wij hopen dat 
zij de “restaurant functie” wil 
uitbouwen, een belangrijke 
toegevoegde waarde voor het 
dorp en een argument om haar 
als gebruiker van ’t Schienvat 
aan te houden.

Schoonmaken pand
Na het vertrek van de 
beheerder blijkt de uitvoering 
van de reguliere schoonmaak 
ondermaats en een belangrijk 
in te richten aandachtspunt. 
We zijn erg blij dat Carla 
Bruinsma de meest gebruikte 
(kleine) ruimtes wekelijks wil 
gaan schoonhouden. Het is 
de bedoeling dat zij vanaf 
september op de maandag 
haar werkzaamheden gaat 
uitvoeren. Voor de grotere 

uiteindelijke uitkomsten 
van het gesprek als zwaar 
teleurstellend. Na het gesprek 
verlieten we het pand in een 
positieve stemming omtrent 
hetgeen in het gesprek is 
aangedragen, het zou de 
financiële nood verlichten. In 
de komende periode zou door 
aanpassingen in het beleid een 
meer structurele oplossing 
gezocht kunnen worden. 

Helaas, we gingen uit het 
gesprek en verwachten EUR 
13.000 te gaan ontvangen, 
uiteindelijk blijft daar EUR 5.000 
van over…… De wethouder 
geeft daarmee niet het signaal 
af, dat zij het voortbestaan 
van het dorpshuis hoog in het 
vaandel heeft staan en dat is 
erg jammer.

Wel verwachten we dat met 
de huidige financiële middelen 
het voortbestaan van het 
dorpshuis op lange termijn 
niet is gewaarborgd, maar dat 
deze nog niet acuut in gevaar 
is. Echter de ontwikkeling 
van de energiekosten(en 
de buitentemperatuur/ 
stookkosten….) is daar 
bepalend in.

De afgelopen schoolperiode 
werd er op donderdagmiddag 
met de kinderen van de 
school onder leiding van een 
gymdocent gesport. Volgens 
onze informatie zal er in de 
komende maanden wederom 
schoolgym worden gegeven 
op de donderdagmiddag in de 
grote zaal. 

klussen gaan we proberen een 
aantal vrijwilligers te vinden 
die bijvoorbeeld eenmaal 
in de maand het gebouw 
op een morgen een grote 
schoonmaakbeurt te geven. Als 
we dat voor elkaar krijgen is er 
weer een belangrijke stap gezet 
in behoud van ons dorpshuis!

Gemeentelijke steun
Er heeft een gesprek 
plaatsgevonden met de 
gemeente. De gemeente heeft 
aangegeven dat het gebouw 
in een dermate slechte staat 
wordt bevonden, dat de 
huurvergoeding 2023 van EUR 
5.000 niet in rekening gebracht 
gaat worden.
Daarnaast zou worden 
uitgezocht of het niet-
toegekende deel van de 
energiecompensatie van 
circa EUR 3.000 alsnog kan 
worden uitgekeerd. Door starre 
regelgeving blijkt uitkering 
niet mogelijk. Helaas zijn 
medewerkers niet zo inventief 
dat er een mogelijkheid kan 
worden gecreëerd om alsnog 
een bedrag uit te betalen.

Aanvullend is er door de 
beleidsmedewerker een 
aanvraag aan het college 
gedaan voor een extra 
ondersteuning van EUR 5.000, 
gezien de slechte- en energie 
onvriendelijke staat van het 
pand. Het college vindt het 
niet nodig om dit bedrag 
beschikbaar te stellen, de 
aanvraag is afgewezen.

Het bestuur ervaart de 

Meer bewegen voor ouderen! Zwemmen en gymmen geeft je de 
mogelijkheid.
Op vrijdag 8 september van 12-12.30 uur kunnen we weer gaan 
zwemmen in zwembad De Beemden in Bedum. U wordt van huis 
gehaald en gebracht voor € 5.- per keer.
Onder deskundige leiding doen we oefeningen, gaan baantjes 
trekken of allebei. Mocht u belangstelling hebben kunt u contact 
opnemen met:
Jantje Groenhof ( tel. 06 16283389) of  
Hanny de Vries ( tel. 431749).
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AGENDA Rottum
 
Van 13 juli t/m 7 oktober 
Kerk Rottum 
10.00 - 17.00 uur 
Expositie ‘Bloemenrijkdom’ van 
Trudy Beekman. Gratis entree

AGENDA Stitswerd
Maandagavond
Koor Pavane
In het dorpshuis

AGENDA Kantens
Woensdag 30 augustus – 
vrijdag 1 september 
Kinderspeelweek 

VASTE ACTIVITEITEN  
T SCHIENVAT

Maandag 
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens 
(op afspraak)
09.00 – 10.00 uur 
Yoga o.l.v. Kirsten Smit

Dinsdag
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens
(op afspraak)
19.00 – 20.15 uur
Badminton (vol)
20.00 – 22.00 uur
Advendo
20.30 – 22.00 uur
Tai Chi

Woensdag
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens
(op afspraak)

15.00 – 17.00 uur
Kaanster Vlinthippers
19.30 – 20.45 uur
You Better Work
o.l.v. Ineke von Hebel

Donderdag
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens
(op afspraak)
19.30 – 21.00 uur
Damclub ‘Het leert vanzulf’

Vrijdag 
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens
(op afspraak)
09.00 – 10.00 uur
Yoga o.l.v. Kirsten Smit
20.00 – 24.00 uur
Biljartvereniging ‘de kleine tafel’

Zaterdag
08.00 – 21.00 uur
Fysiotherapie Kantens
(op afspraak)

Het dam- en biljartseizoen kent 
een zomerstop, waardoor deze 
mogelijk in de zomer niet op 
de vermelde avonden wordt 
aangeboden.

Voor vragen over 
reservering van ruimte 
of verdere informatie: 
schienvatkantens@gmail.com 

WEEKENDDIENSTEN 
DOKTERSDIENST: 
T 0900-9229

TANDARTSEN: 
Patiënten van de aangesloten 
praktijken binnen de Vereni-
ging Tandartsen Noord-Gronin-
gen kunnen bij spoedklachten 
het centrale nummer 0900-
0608 (kosten € 0,25 p/m) voor 
informatie over de dienstdoen-
de tandarts/tandartspraktijk 
raadplegen.  
Op de website www.vtng.nl 
kunt u een overzicht van de 
aangesloten praktijken zien.
De vaste spreekuren op zater-
dag en zondag zijn vervallen! 
Raadpleeg het nummer  
0900-0608 voor meer informa-
tie. 
www.vtng.nl voor informatie 
over dienstdoende praktijk en 
telefoonnummers

DIERENARTSEN:
Bellen met het centrale num-
mer in Bedum: T 050 - 3014260

KERKDIENSTEN
PROTESTANTSE GEMEENTE 
KANTENS-STITSWERD-ROTTUM
Antoniuskerk
 
Zondag 3 september
9.30 uur - ds. A. van den Bor, 
Zeerijp
Viering Heilig Avondmaal
Laatste gez. zomerdienst in 
Boazkerk Westeremden
Koffie/thee in weemtuin
 
Zondag 10 september
9.30 uur - ds. R.P. Oosterdijk
Startdienst. Koffie/thee 
in Salem; aansluitend 
middagprogramma
 
Zondag 17 september
9.30 uur - ds. H. Pol, Zuidhorn
Koffie/thee in Salem
 
Zondag 24 september 
9.30 uur - da. N.C. Meihuizen

NEDERLANDSE 
GEREFORMEERDE KERK

3 september 
9.30 uur ds. M. vd Welle (in 
Middelstum) 
14.30 uur ds. M vd Welle
 
10 september 
9.30 uur ds. M. vd Welle (in 
Middelstum, belijdenisdienst) 
14.30 uur leesdienst Henk 
Hofsink

17 september 
9.30 uur ds. L.G. Boonstra 
14.30 uur ds. H van Noort (in 
Middelstum)

24 september 
9.30 uur ds. S. Alserda 
14.30 uur ds. S. Alserda

Heeft u nog oud ijzer 
of andere metalen zoals oude 

accu’s en u wilt ervan af?
Dan kunt u bellen met: 

B. Bultena T 06 1869 6723, 
J.R. Wever T 06 1382 4930 

Wij halen het bij u op 
en de opbrengst gaat naar de 

ijsbaanvereniging van Kantens.

CHR. GEREF. KERK KANTENS 
 
3 september 
9.30 uur - Ds. H. Fahner 
14.30 uur - Ds. H. Fahner
 
10 september 
9.30 uur - ds. B. Reinders 
14.30 uur - ds. B. Reinders

17 september 
9.30 uur - ds. J.G. Kortleven 
Startzondag met gez. lunch 
13.00 uur - ds. J.G. Kortleven
 
24 september 
9.30 uur - ds. J.G. Kortleven, 
Viering H. A. 
14.30 uur - ds. J.G. Kortleven, 
Viering H. A. 
DORPSKERK ROTTUM
 
Zondag 3 september
ds. H. Poot (Zandeweer)

Zondag 10 september
ds. A. Lagendijk (Rottum)

Zondag 17 september
ds. C. Op ’t Hof (Zandeweer)

Zondag 24 september 
ds. A.J. Fraanje (Rottum)

Holistische psychotherapie  
en relatietherapie: 
Mw drs. Jos Boelema 
Praktijk: Groensingel 38 in  
Middelstum. M 06 51255926 
www.binnenwerk-psychothe-
rapie.nl

KOKS HERBERG B.V.,  
TAFELTJE DEK JE: 
T 050 - 3140211

MAALTIJDSERVICE  
OOSTERLENGTE:  
T 0597 – 412613 

Stichting 
Oekraïne
Op zaterdag 2 september 
maken we weer een transport 
klaar voor Oost-Europa. Op 
die dag kunnen er goederen 
en kleding ingebracht 
worden van 9 tot 12 uur op 
Klinkenborgerweg 1 in Kantens. 
Matrassen en dekens hebben 
we voldoende. Alles wat 
ingebracht wordt, graag heel, 
schoon en netjes verpakt.

Het organiseren van een 
transport kost veel geld. Wilt 
u ons werk financieel steunen 
dan kunt u een gift overmaken 
op NL56RABO0121477967 t.n.v. 
Stichting Project Oekraïne. Bij 
voorbaat hartelijk dank!

Team SPO

www.centrumvoorgezondheidvoorvrouwen.nl 
Facebook: centrum jarka
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OUD PAPIER
 

Zaterdag 30 september
 en zondag 1 oktober. 

Van 09.00 tot 18.00 uur 
T 551788 (OBS)

Foto van de maand
Je hebt spierkracht en piratenmuziek nodig om (tent)zeilen te hijsen. Er zijn gelukkig altijd weer actieve 
mensen te vinden om de kinderen onvergetelijke speeldagen te bezorgen. Dit jaar is het thema Piraten 
Bezoek ook vrijdagavond 1 september van 18.30 tot 20.30 uur de BONTE AVOND. De piraatjes zijn dan 
gestrand op een onbewoond eiland en moeten daar de laatste avond vertoeven. Dit doen ze niet alleen, 
alle papa’s, mama’s, opa’s en oma’s mogen meedoen en genieten van een hapje en een drankje! (hier kan 
een kleine vergoeding voor gevraagd worden) Ze laten al hun ingestudeerde stukjes zien, gaan lekker de 
zeebenen laten zwieren en als het feest is afgelopen mogen papa en mama de kinderen/piraten 
meenemen naar huis.

© Fotografie Fred Reiffers

Manu’s Menu
Helaas moet ik bij deze mededelen dat ik ben gestopt met de wekelijkse maaltijden van Manu’s 
Menu. Na 3 maanden waarin ik heel veel heb geleerd, veel waardering heb mogen ontvangen, 
een vaste klantenlijst heb opgebouwd en enorm veel ervaringen heb opgedaan, moet ik helaas 
concluderen dat mijn bedrijf op de huidige manier verre van rendabel is. 

Zou ik dit bedrijf wel rendabel 
willen maken, dan zou de prijs 
flink omhoog moeten, moet ik 
flink opschalen in het aantal 
maaltijden en zou ik veel meer 
met kant en klare producten 
moeten gaan werken. Hier sta 
ik zelf niet achter. Daarnaast 
is het flink opschalen van het 
aantal maaltijden, naast mijn 
andere baan in de bouwsector, 
niet te doen.

Ik hou van eerlijke gezonde 
maaltijden, maar ze moeten 
wel betaalbaar zijn en blijven 

voor iedereen. Helaas kan 
ik dat op deze manier niet 
bieden. Wel zit ik na te denken 
over een andere opzet. Mocht 
ik daaruit zijn, dan laat ik dat 
graag weten!

Ook overweeg ik om buffetten 
op aanvraag te blijven 
bereiden. Belang bij een buffet 
voor een grotere groep? Dan 
ben ik nog steeds bereikbaar 
op: 06 29 80 54 27.

Ik ben uiterst dankbaar voor de 
mogelijkheid die mij geboden is 

om dit op te zetten. Daarnaast 
ook uiterst dankbaar voor uw 
bestellingen, zonder had ik 
deze ervaring nooit gehad. Ik 
kijk terug op een zeer leerzame 
periode en ben blij dat ik deze 
stap heb gezet en jullie heb 
mogen ontmoeten!

Groeten  
en wellicht  
tot ziens,

Manuela 
Manu’s Menu
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De energietransitie 
is in volle gang
Nederland heeft in 2022 voor 11 miljard euro zijn huizen 
geïsoleerd. Er komt een energiebesparingsplicht ook voor 
huishoudens. Dit houdt in dat vanaf 2025 huishoudens verplicht 
worden om een (hybride) warmtepomp aan te schaffen. 
Er zijn in 2023 al 85.000 warmtepompen geplaatst in Nederland.

‘Het Ministerie van Economische 
Zaken en Klimaat is op zoek naar 
een Klimaatburgemeester van 
Het Hogeland’.
Dit las ik in De Ommelanden. 
Gelukkig dacht ik, nu wordt 
er serieus vorm  gegeven 
aan wat de besturen van 
de energiecoöperaties al 
jaren wensen. Want er is 
een hoop te doen als we aan 
alle voorwaarden van de 
energietransitie willen voldoen. 
Vóór 2035, dat is binnen 11,5 
jaar, moeten we van het gas af. 

De ‘warmtetransitievisie’ 
geeft aan dat iedere burger/
huishouden binnen de 
gemeente dan zijn of haar 
huis zo moet hebben 
getransformeerd dat het 
aardgasvrij verwarmd kan 
worden. ‘ALL ELECTRIC ‘, als dat 
haalbaar is, want we weten 
hoe het gesteld is met de (over)
belasting van het energienet.
Daarnaast kan er gekeken 
worden of het gebruik van een 
warmtenet  tot de mogelijkheid 
behoort, of dat er met 
alternatief gas verwarmd kan 
worden.

De gemeente Het Hogeland 
bestaat uit 52 dorpen waarvoor 
voor ieder dorp afzonderlijke 
wensen en eisen zijn om tot 
deze transitie te komen. De 
energie coöperaties spelen 
voor de uitvoering daarvan een 
belangrijke rol. Zij gaan i.s.m. 
de gemeente en de Groninger 
Energie Koepel (GrEK) een Wijk 
Energie Plan (WEP) opstellen 
wat als stappenplan kan 
werken om tot een aardgasvrij 
en energie-neutraal dorp 
te komen waarbij een ieder 
moet kunnen meedoen, 
betaalbaarheid staat voorop. 

Ook staan de individuele 
keuzes voorop, ook bij een 
collectieve aanpak. 
De betrokkenheid van de 
inwoners is van cruciaal  
belang. Bewustwording en 
draagvlak van bewoners in elk 
dorp is van belang voor een 
bredere samenhang in het 
dorp. 

Alle dorpen zijn gesitueerd 
in een prachtige omgeving 
en de oplossingen die  
gezocht worden moeten 

daar ook inpasbaar zijn. En 
die oplossingen moeten ook 
toekomstbestendig zijn. Het 
op te stellen WEP moet een 
realistisch toegankelijk en 
leesbaar en uitvoerbaar plan 
zijn voor alle inwoners.

Wat kan een huiseigenaar al 
doen? 
Te beginnen om zoveel 
mogelijk op de energielasten 
te bezuinigen. Want; wat je niet 
gebruikt hoeft niet opgewekt 
te worden. Daarnaast is meten 
weten. Met een energiescan 
van de woning wordt duidelijk 
waar de warmte weglekt 
zodat je weet of er voldoende 
geïsoleerd is en hoe dat 
verbeterd kan worden. Daaruit 
kan naar voren komen hoe 
een verdere actie moet 
plaatshebben om helemaal 
van het gas af te komen. Als 
het mogelijk is, is het plaatsen 
van zonnepanelen daarbij 
raadzaam. Het spreekt vanzelf 
dat je in een gemeenschap 
van een dorp niet zomaar 
tot een gezamenlijke actie 
komt. Daarvoor is wel enige 
organisatie nodig die beslist 
niet vervelend hoeft te zijn.

Acties kunnen zijn:

Koffie ochtend en/of middag 
met experts.
Bezoek aan het energie-
duurzame huis in Middelstum 
of Loppersum.
Spelen van het We-Energy-
Game, ontwikkeld door de 
Hanze Hogeschool.
Bijeenkomsten in de 
dorpshuizen waar de 
voortgang besproken wordt.

Ik weet dat het niet eenvoudig 
is om de bewoners actief 
betrokken te krijgen, maar 
we zijn het zogezegd verplicht 
aan onze kleinkinderen 
om ons in te zetten voor 
een vermindering van de 
CO2 uitstoot. In het najaar 
starten we een oproep om de 
inwoners te informeren - in het 
dorpshuis -  over de komende 
plannen om tot aardgasvrij 
wonen te komen.

Na de val van het  kabinet, in 
overleg met de gemeente Het 
Hogeland, kan gezegd worden 
dat de huidige subsidies voor 
verbetering van je woning 
toegankelijk blijven.

Summerfestival nieuws
De laatste versie van het Summerfestival is voorbij en naar 
aanleiding daarvan hebben we een evaluatie gehouden. 
Belangrijkste aandachtspunt is dat we in september 2023 
het programma voor 2024 willen vaststellen. De volgende 
editie is op 4 tot en met 6 juli 2024, een maand later dan dit 
jaar, om wat meer ruimte te krijgen tussen Koningsdag en 
het Summerfestival. We hebben deze data alvast vastgesteld, 
zodat gewenste en betaalbare artiesten nog benaderbaar zijn. 
Ook Kees en Margreet van “Effe eten” horen bij het meubilair 
en willen we graag weer vastleggen en betrekken bij de 
festiviteiten!

We zaten dit jaar in ’t Schienvat, 
een andere locatie en dat 
was wel even wennen. Deze 
andere locatie houdt ook 
in dat de werkzaamheden 
voor de inrichting van de zaal 
aanmerkelijk minder zijn dan 
de inrichting van de tenten en 
toebehoren op het terrein bij 
KRC. Alles is beter beheersbaar 
en slecht weer leidt niet tot het 
wegwaaien van tenten. 

We hebben weinig en op een 
“verkeerde” manier gebruik 
gemaakt van onze vrijwilligers. 
Door veranderingen in de 
bezetting van de organisatie 
zijn de mensen in de 
vrijwilligerspool anders (en 
helaas niet allemaal….) 
benaderd dan voorgaande 
jaren. Excuses als je in 
voorgaande jaren als vrijwilliger 
hebt geholpen en nu niet bent 
gevraagd. Dat is een belangrijk 
punt wat we in volgende edities 
gaan veranderen, omdat we 
graag gebruik willen maken van 
alle vrijwilligers die zich willen 
inzetten voor de festiviteiten. 

Daarnaast ontbreekt ook 
de BBQ voor vrijwilligers 
na afloop van de opruim 
werkzaamheden. We hebben 
er in de voorbereiding vreemd 
genoeg niet aan gedacht en 
eigenlijk was de puf er bij 
de organisatie wel uit op de 
zondag. We waren allang blij 
dat alles weer opgeruimd en 
netjes was. 

Financieel is de wereld van 
het summerfestival ook na 
Corona anders. In voorgaande 
edities was er financieel 
ruimte voor wat extra uitgaven 
ten behoeve van KRC (voor 
het beschikbaar stellen van 
de accommodatie), nu is er 
financieel weinig ruimte. We 
blijken erg afhankelijk van 
opkomst bij activiteiten en 
bijbehorende omzet en dat 
maakt dat de organisatie 
financieel wat onzeker. Er is 
overigens voldoende buffer 
voor tegenslagen, maar we 
gaan toch zoeken naar andere, 
meer vaste sponsorbronnen. 
We streven ernaar om 
entree heffing te voorkomen, 
omdat we de festiviteiten 
laagdrempelig willen houden, 
maar een vrijwillige bijdrage 
of het samenstellen van 
een groep Vrienden van 
het Summerfestival zouden 
bijvoorbeeld extra, zekere 
inkomsten kunnen genereren.

We gaan nog wel een 
bijeenkomst organiseren voor 
alle betrokken vrijwilligers, 
maar dat zal voorafgaand 
aan de volgende festiviteiten 
plaatsvinden. Populaire term 
voor zo’n bijeenkomst is een 
“Kick off meeting” waarbij we 
de opzet van wat we willen 
gaan doen in 2024 zullen 
presenteren. Daar gaan we dan 
ook eerst mee aan de slag!


